
Zápis ze zasedání zastupitelstva Obce Rasošky č. 11 ze dne 7. 11. 2023 

Č.j. OUR 156/2023        Sp. Zn. 101.2.1 A10 

 

 

Místo konání : Obecní úřad Rasošky 

Začátek jednání: 18:05 hod 

Konec jednání: 20:10 hod 

 

Přítomni: Oldřich Rezek, Ing. Pavel Pouznar, Petr Pilař, Markéta Alinová, 

Ing. Bc. Luboš Rejl 

 

Omluveni: Karel Jandík, Ing. Martina Krystová 

 

Pořad jednání: 

1. Počet přítomných: 5 – zastupitelstvo je usnášeníschopné 

2. Zapisovatel: Bc. Tereza Jansová 

 Ověřovatelé: Ing. Pavel Pouznar, Ing. Bc. Luboš Rejl 

                          

3. Program  

1. Schválení programu zasedání 

2. Volba zapisovatele, ověřovatelů 

3. Kontrola usnesení 

4. ČEZ – smlouva o smlouvě budoucí (věcné břemeno) 

5. Žádost o navýšení rozpočtu – ZŠ a MŠ Rasošky 

6. Pověření starosty – 3x oslovení na FVE Sport klub 

7. Pozemky farnost – info 

8. ČEZ – rekonstrukce v Chalupách – info 

9. Rozpočet – info 

10. ČEZ – smlouva (věcné břemeno) 

11. Záměr prodeje požárního vozidla 

12. MěVaK Jaroměř – dodatek č. 1 ke smlouvě (zvýšení pachtovného) 

13. Různé a diskuze 

 

1. Schválení programu. Starosta obce zahájil zasedání a uvítal přítomné. Oznámil, že je 

přítomno 5 zastupitelů – zastupitelstvo je usnášeníschopné, omluveni jsou Karel Jandík a Ing. 

Martina Krystová. 

Přednesl program jednání a ten byl schválen. 



 

2. Volba zapisovatele a ověřovatelů. Zapisovatelkou byla navržena Bc. Tereza Jansová, jako 

ověřovatelé Ing. Bc. Luboš Rejl a Ing. Pavel Pouznar. Schváleno. 

 

3. Kontrola usnesení. Zadané úkoly nebyly. 

 

4. Starosta obce předložil ke schválení Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 

a dohodu o umístění stavby č. IV-12-2026111 se společností ČEZ Distribuce, a.s., která je 

zastoupena na základě plné moci firmou ELEKTRO SCHEJBAL s.r.o. Smlouva se vztahuje 

k rekonstrukci distribuční soustavy v ulici v Lumerách. Obci za věcné břemeno dle smlouvy 

přísluší jednorázová náhrada ve výši 49 995,- Kč. Obec má v plánu výkopových prací využít 

a spojit daný výkop s pokládkou kabelu veřejného osvětlení a veřejného rozhlasu. 

Smlouva byla schválena. 

 

5. Žádost o navýšení rozpočtu ZŠ a MŠ Rasošky byla posunuta jako předposlední bod 

programu. 

 

6. Starosta obce předložil ke schválení Pověření starosty na zajištění 5 nabídek na instalaci 

fotovoltaiky na budovu Sport klubu č.p. 230. Zadání bude znít - Žádáme o cenovou nabídku 

pro instalaci fotovoltaiky na budovu Sport klubu č. p. 230. Termín dodání nabídky 6.12.2023 

do 16 hodin. Termín zhotovení díla do 31.5.2024. Projekt, technická zpráva a slepý rozpočet 

viz příloha. Vaše nabídky zasílejte na adresu Obecní Úřad, č.p. 50, 552 21 Rasošky. 

Předpokládá se dotace ve výši 50 %. Celkový špičkový výkon FVE bude 9,79 kWp. Jedná se 

o zakázku malého rozsahu II. kategorie, kdy o dodavateli rozhodne zastupitelstvo na základě 

obdržených nabídek od starosty. Nabídky od dodavatelů budou zastupitelstvu předloženy 

na jeho zasedání v prosinci. Ing. Bc. Luboš Rejl vznesl námitku ohledně vysoké ceny 

projektové dokumentace k tomuto projektu. Starosta obce odpověděl, že obec měla k dispozici 

tři nabídky projektantů a tato byla nejlevnější. 

Pověření starosty k oslovení dodavatelů bylo schváleno. 

 

7. Starosta obce informoval o jednání s Římskokatolickou farností Josefov ohledně směny 

pozemků kolem fotbalového hřiště. Kdy farnost nabízí část pozemku p.č. 1771/7, po kterém 

vede cesta ke hřišti, dále p.č. 1771/51 a 1771/50 v k.ú. Rasošky, výměnou za p.č. 1771/54. 

Směna by byla z obou stran bezúplatná, ale farnost požaduje, aby v rámci rekonstrukce 

distribuční soustavy společnosti ČEZ obec uhradila přeložení kabelů z pozemků p.č. 1771/46 

na obecní pozemky. O prodeji dalších pozemků v okolí fotbalového hřiště se zatím farnost 

odmítá bavit. Pan J. R. s panem Petrem Pilařem doplnili informace ohledně pozemku, na kterém 

se rozkládá fotbalové hřiště – je připravena smlouva o pronájmu části pozemku p.č. 1771/7, 

která by měla být platná od 1.1.2024 na deset let. Tímto se pro TJ Rasošky otevřou možnosti 

získávat dotační podpory. Dojednává se konečná cena za pronájem. Ing. Pavel Pouznar požádal 

TJ Rasošky, aby před podpisem smlouvy informovali obecní úřad o dohodnuté výši nájmu. 

 

8. Starosta informoval ohledně nadcházející rekonstrukce distribuční soustavy ČEZ 

v Chalupách. Jako první by na jaře 2024 měla začít rekonstrukce v Lumerách, V Chalupách se 

začíná projektovat, kdy projekt má být k dispozici do poloviny roku 2024, ale vysoutěžil to 

u ČEZu jiný projektant, tím vznikají komplikace, protože tato firma nemá kapacity 

vyprojektovat zároveň přeložení kabelu veřejného osvětlení a rozhlasu, proto byla oslovena 

firma, která zajišťuje rekonstrukci v Lumerách, aby nám na toto vypracovala projekt 

i v Chalupách. V současnosti se rozjíždí projektování i ve školní ulici a ve Vsi. Starosta obce 

předal informaci od společnosti ČEZ, že část Vlkova přiléhající ke školní ulici bude také řešena 



napojením z ulice Zelenka a ne ze školní ulice. Ulice k Josefovu má prozatím dostatečnou 

kapacitu vedení a v současnosti se neplánuje výměna. 

 

9. Starosta obce informoval, že v úterý 14. 11. 2023 proběhne neveřejná schůze zastupitelstva, 

kde se bude připravovat ke schválení rozpočet obce na rok 2024. Zastupitelé již obdrželi 

podklady. Schvalování střednědobého výhledu rozpočtu na roky 2025 – 2027 a rozpočtu na rok 

2024 proběhne na prosincovém zasedání zastupitelstva obce. 

 

10. Starosta obce předložil ke schválení Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. 

IV-12-2025589/VB/2 mezi obcí Rasošky a ČEZ Distribuce, a.s. Věcné břemeno se týká 

pozemku parc. č. 1638/2 v k.ú. Rasošky a jeho obsahem je právo umístit, provozovat, opravovat 

a udržovat zařízení distribuční soustavy. Za toto náleží obci jednorázová náhrada ve výši 2 000,- 

Kč. 

Smlouva byla schválena. 

 

11. Starosta obce předložil ke schválení Záměr o prodeji vozidla. Jedná se o staré požární 

vozidlo AVIA A 30 K, které bylo nabídnuto okolním sborům a ty o něj zájem neprojevily. 

Do dnešní doby zájem projevila pouze jedna soukromá osoba. Ing. Bc. Luboš Rejl požádal 

o doplnění do záměru současný stav vozidla a kontakt v případně zájmu o osobní prohlídku. 

Starosta potvrdil, že tak bude učiněno. 

Záměr o prodeji byl schválen. 

 

12. Starosta obce předložil ke schválení Dodatek č. 1 ke Smlouvě o pachtu a provozování 

vodovodu pro veřejnou potřebu, uzavřené dne 28.5.2019 mezi obcí Rasošky a Městské 

vodovody a kanalizace s.r.o. Jaroměř. Současně je roční pachtovné stanoveno na 80 000,- Kč, 

dle dodatku by se mělo od 1.1.2024 zvýšit na 95 000,- Kč. 

Dodatek byl schválen. 

 

Návrat k bodu č. 5 – ZŠ a MŠ Rasošky zažádala o navýšení provozní příspěvku pro rok 2023. 

Zastupitelstvo obce rozhodlo o projednání navýšení provozního příspěvku o 281 900,- Kč. 

V této částce je mimo jiné zahrnuto navýšení cen energií o 109 000,- Kč. Ing. Bc. Luboš Rejl 

vyzval ředitelku Ing. Moniku Zmítkovou o vyjádření a současně zdůraznil, že vždy podporoval 

a podporovat bude vše pro děti. Ing. Monika Zmítková uvedla, že kromě navýšení nákladů 

na energie došlo k nečekaným vícepracím s rekonstrukcí elektriky, kdy bylo potřeba mnohem 

vyššího zapojení pana údržbáře M. S. a IT specialisty (při rekonstrukci bylo potřeba odklidit 

PC, elektronické tabule atd. a následně to opět zapojit) a také byla uhrazena faktura víceprací 

zhotovitelské firmě. Zároveň přestal pracovat PC v kuchyni (náklady na nový) a při výměně 

koberce v MŠ došlo k neplánovanému výdaji v souvislosti s nutností nové stěrky. Současně 

Ing. Monika Zmítková poděkovala panu starostovi a panu Urbanovi za pomoc při rekonstrukci 

ZŠ a MŠ Rasošky. Na závěr Ing. Monika Zmítková uvedla, že celkově byly neplánované 

náklady ve výši více jak 500 000,- Kč, ale ušetřilo se na jiných položkách. Ing. Bc. Luboš Rejl 

vznesl dotaz směrem k paní ředitelce, jestli mají plán B, když by se navýšení provozního 

příspěvku nechválilo. Ing. Monika Zmítková uvedla, že by musela v brzké době zastavit provoz 

a zároveň vyzvala všechny zastupitele, aby se 14. 11. 2023 přidali k finančnímu výboru obce 

na kontrolu hospodaření školy. Ing. Bc. Luboš Rejl uvedl, že si je vědom kontroly hospodaření 

finančním výborem obce, ale výbor bude mít velmi málo času a možností provést takovou 

kontrolu hospodaření školy, aby poskytl zastupitelům a občanům informace o využití 

finančních prostředků, které obec škole poskytuje. Dále poukázal na to, že návrh paní ředitelky 

školy byl zastupitelům poskytnut pozdě, takže není možné návrh neschválit, resp. získat od paní 



ředitelky školy informace o částce, kterou skutečně škola potřebuje, neboť na každém jednání 

škola požadovala jinou částku. 

Ing. Pavel Pouznar oponoval a nesouhlasil s názorem Ing. Bc. Luboše Rejla s tím, že finanční 

výbor bude moci kontrolovat školou předložené účetní doklady. 

Pan Petr Pilař se dotazoval, zda si finanční výbor může účetní doklady zapůjčit, aby mohl 

provést důkladnou kontrolu, což bylo paní ředitelkou školy zamítnuto.  

Ing. Bc. Luboš Rejl přednesl návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce pověřuje Ing. Bc. Luboše Rejla k zajištění prověrky hospodaření u ZŠ a MŠ 

Rasošky společností c. k. ekonomická kancelář, s.r.o. do částky 50 000,- Kč. 

Usnesení nebylo přijato. 

Ing. Bc. Luboš Rejl přednesl žádost, aby výhradně účetní obce měla přímý vstup do účetnictví 

školy a tím se tak obec podílela na finančním řízení své příspěvkové organizace. Navrhl, 

že zajistí zajištění náhledu do účetnictví, prostřednictvím internetu a aby účetnictví bylo 

ukládáno na serveru obce, protože jak sdělila paní ředitelka školy, tak nyní je celé účetnictví 

obce uloženo na jednom notebooku a data jsou zálohována zřejmě na externí disk, který je 

uložen u účetní obce, což z hlediska minimálně kybernetické bezpečnosti znamená značné 

riziko pro školu a jejího zřizovatele a dochází k porušování legislativy. Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce pověřuje Ing. Bc. Luboše Rejla k zajištění náhledu do účetnictví ZŠ a MŠ 

Rasošky prostřednictvím internetu do informačního systému Ginis. Účetnictví bude na serveru 

obce, ZŠ a MŠ Rasošky a účetní obce se budou připojovat prostřednictvím sítě internet. 

Unesení bylo schváleno 

 

Následně bylo hlasováno o navýšení provozního příspěvku ZŠ a MŠ Rasošky o 281 900,- Kč. 

Navýšení provozního příspěvku nebylo schváleno. 

Závěr: Dne 14. 11. 2023 proběhne kontrola hospodaření ZŠ a MŠ Rasošky a následně bude co 

nejdříve svoláno zastupitelstvo obce, aby opět hlasovalo o navýšení provozního příspěvku. 

 

14. a) Starosta obce poděkoval Kulturnímu výboru za uspořádání přednášky pana Zdeňka 

Bardona a za uspořádání akce Strašidelná náves. Dále poděkoval Hasičům za akci Dlabání dýní, 

Sportovnímu klubu za HospoQvíz a Zahrádkářům za úklid hřbitova. 

 

b) Starosta obce pozval občany na oslavu 10 let Sport klubu a multifunkčního hřiště, která se 

bude konat 9. 12. 2023. Poté pozval občany na Rozsvícení vánočního stromu dne 2. 12. 2023. 

Dále pozval občany na Mikuláše, který se bude konat ve spolupráci TJ Rasošky a obce Rasošky 

dne 5. 12. 2023. 

 

c) Pan Č. vznesl dotaz ohledně veřejného projednávání nového územního plánu. Ing. Pavel 

Pouznar odpověděl, že předchozí den byl společně se starostou na jednání na odboru Výstavby 

v Jaroměři. Dozvěděli jsme se, že složka je připravena k odeslání na krajský úřad. Poté běží na 

krajském úřadě měsíční lhůta na vyřízení a následně bude dokumentace předána do společnosti 

SURPMO, a.s. Veřejné projednávání se předpokládá nejdříve v polovině února příštího roku. 

 

d) V. H. požádal, aby bylo Vyhodnocení petice proti výstavbě fotovoltaické elektrárny 

zveřejněno v Rasošském zpravodaji. Starosta obce potvrdil, že tak bude učiněno. 

 

e) M. B. informoval, že projednával se sousedy umístění zpomalujících retardérů do ulice 

k fotbalovému hřišti. Všichni oslovení sousedé s tímto souhlasí, a proto bude na obec předložen 

nákres umístění dvou zpomalujících retardérů. Následně bude žádost na obecním úřadu 

dopracována a zaslána ke schválení na Dopravní inspektorát v Náchodě. 

 



f) Markéta Alinová informovala, že Obecní úřad Rasošky pořádá bruslení dne 18.11.2023 

pro občany obce Rasošek a Vlkova. V lednu 2024 by mělo být společné bruslení v režii obce 

Vlkov. 

 

 

 

Starosta obce poděkoval přítomným za účast a ukončil zasedání.  

 

  



Usnesení č. 11 ze zasedání zastupitelstva obce Rasošky ze dne 7. 11. 2023 

 

I. Zastupitelstvo obce Rasošky schvaluje:  

 

1.  Program jednání 

Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

2.  Zapisovatele i ověřovatele 

Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0  

 

3. Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a dohodu o umístění stavby č. IV-

12-2026111 se společností ČEZ Distribuce, a.s., která je zastoupena na základě plné moci 

firmou ELEKTRO SCHEJBAL s.r.o. 

 Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

4. Pověření starosty k zajištění 5 nabídek na zhotovení FVE na Sport klubu. 

 Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

5. Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IV-12-2025589/VB/2 mezi obcí 

Rasošky a ČEZ Distribuce, a.s. 

 Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

6. Záměr o prodeji požárního vozidla 

 Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

7. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o pachtu a provozování vodovodu pro veřejnou potřebu, uzavřené 

dne 28.5.2019 mezi obcí Rasošky a Městské vodovody a kanalizace s.r.o. Jaroměř 

 Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

8. Zastupitelstvo obce pověřuje Ing. Bc. Luboše Rejla k zajištění náhledu do účetnictví ZŠ a 

MŠ Rasošky prostřednictvím internetu do informačního systému Ginis. Účetnictví bude na 

serveru obce, ZŠ a MŠ Rasošky a účetní obce se budou připojovat prostřednictvím sítě internet. 

 Pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

 

 

 

 

II.  Zastupitelstvo obce Rasošky neschvaluje: 

 

1. Zastupitelstvo obce pověřuje Ing. Bc. Luboše Rejla k zajištění prověrky hospodaření u ZŠ 

a MŠ Rasošky společností c. k. ekonomická kancelář, s.r.o. do částky 50 000,- Kč. 

 

 Pro – 3, proti – 1 (Oldřich Rezek), zdržel se – 1 (Ing. Pavel Pouznar) 

 

2. Navýšení provozní příspěvku ve výši 281 900,- Kč pro ZŠ a MŠ Rasošky 

 Pro – 3, proti – 0, zdržel se – 2 (Ing. Bc. Luboš Rejl, Markéta Alinová) 

 

 

 



III. Zastupitelstvo ukládá:     

                                                      

 

IV. Zastupitelstvo bere na vědomí: 

 

 

 

Starosta obce Rasošky: Oldřich Rezek ……………………… 

 

Ověřovatelé : Ing. Pavel Pouznar  …………………….... 

 

Ing. Bc. Luboš Rejl  ……………………… 

 

 

Zápis byl vyhotoven v obci Rasošky dne 16. 11. 2023 

 

Bc. Tereza Jansová ………………… 


